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REVISTA PRESEI 

 

 

 Ludovic Orban dă explicații în Parlament despre achiziţiile Unifarm 

Premierul Ludovic Orban va fi prezent luni, la Camera Deputaţilor, la ''Ora prim-

ministrului'', la dezbaterea pe tema achiziţiilor făcute de Unifarm în contextul 

pandemiei de COVID-19, scrie Agerpres. 

 

Camera Deputaţilor i-a adresat săptămâna trecută invitaţia premierului de a 

participa la ''Ora prim-ministrului''. Dezbaterile au loc la solicitarea Grupului 

parlamentar al PSD, iar tema este: "Jaful Unifarm sub masca pandemiei! 

Schimbarea managerilor de spitale de către Guvernul PNL cu scopul de a se face 

achiziţii directe de măşti de la Unifarm la preţuri astronomice". Camera lucrează în 

sesiune extraordinară. 

Dezbaterea de la Cameră a fost iniţiată ca urmare a punerii sub control judiciar a 

directorului Unifarm, Adrian Ionel, într-un dosar în care este acuzat de DNA, 

printre altele, de luare de mită, referitor la achiziţionarea unor echipamente de 

protecţie împotriva infectării cu virusul SARS-CoV-2. 

 

Acesta este cercetat pentru luare de mită, abuz în serviciu cu obţinere de foloase 

necuvenite, complicitate la trafic de influenţă, instigare la fals intelectual şi 

folosirea funcţiei pentru favorizarea unor persoane. 

 

Procurorii anticorupţie spun că Eugen Adrian Ionel ar fi pretins 760.000 euro unui 

intermediar ce reprezenta o societate comercială pentru ca Unifarm, companie de 

stat, să atribuie un contract de achiziţie a echipamentelor de protecţie împotriva 

infectării cu virusul SARS-CoV-2 - 250.000 de combinezoane şi 3 milioane de 

măşti chirurgicale. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Noua lege privind carantina şi izolarea, discutată astăzi în Guvern. Proiectul 

trebuie să treacă și de votul Parlamentului 

Guvernul se reuneşte în şedinţă luni, începând cu ora 12,00, pe ordinea de zi 

urmând să se afle şi proiectul de lege care pune în acord cu recomandările Curţii 

Constituţionale textele normative referitoare la carantină, izolare şi internarea 

obligatorie, scrie Agerpres. Ministrul Nelu Tătaru anunţa, vineri seara, că 

Ministerul Sănătăţii, Ministerul de Interne şi Ministerul Justiţiei au creat un grup 

de lucru în vederea înaintării unui proiect de lege pentru "punerea în concordanţă" 

a cerinţelor CCR referitoare la carantinarea şi izolarea persoanelor cu COVID-19. 

 

Duminică, într-o emisiune la Realitatea Plus, Tătaru a spus că proiectul este gata şi 

va fi pe ordinea de zi a şedinţei Executivului. 

"Mâine vom avea o şedinţă de Guvern în care îl vom ridica pe ordinea de zi. Odată 

ce vom avea adaptate, statuate şi votate în Parlament ce înseamnă boală 

transmisibilă, ce înseamnă carantină, ce înseamnă izolare, ce înseamnă pacient 

internat, sunt lucruri pe care le vom pune pe tapet şi ne vom întoarce la ce 

înseamnă identificarea unui focar, izolarea unei zone, carantinarea unei zone", a 

precizat ministrul Sănătăţii. 

 

Săptămâna trecută, Curtea Constituţională a României a publicat motivarea 

deciziei din 25 iunie prin care a declarat ca fiind neconstituţională starea de 

carantină şi internarea obligatorie. 

 

CCR consideră că textele de lege privind internarea obligatorie şi carantina în 

timpul epidemiei sunt neconstituţionale, deoarece sunt lipsite de claritate şi 

previzibilitate, au un caracter incert şi dificil de anticipat şi nu oferă garanţii 

privind respectarea unor drepturi şi libertăţi fundamentale. 

 

De asemenea, CCR susţine că instituirea carantinei în România prin OUG 

reprezintă o veritabilă privare de libertate şi o restrângere a drepturilor 

fundamentale. 

(Sursa: Agerpres) 

https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24155180-tataru-proiectul-lege-privind-cerintele-ccr-este-gata-maine-punem-ordinea-guvernului.htm
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 Orban, despre restructurarea aparatului bugetar: "Vine de la sine. 

Angajații care plimbă hârtiile nu își vor avea rostul" 

Premierul Ludovic Orban spune că restructurarea aparatului bugetar va veni de la 

sine în perioada următoare, menţionând că digitalizarea administraţiei va avea 

drept consecinţă că unii angajaţi, respectiv „cei care plimbă hârtiile” nu îşi vor mai 

avea rostul. 

Orban a fost întrebat dacă se gândeşte la restructurarea aparatului bugetar într-o 

perioadă de criză. 

„Asta oricum se petrece. Restructurarea vine de la sine. Atâta timp cât introduci 

aplicaţii care permit reducerea numărului de operaţiuni, care permit interacţiunea 

directă a beneficiarilor, care introduc foarte bine fluxul direct, desigur că va exista 

o consecinţă că unii dintre angajaţi, angajaţi care şi acum plimbă hârtii, nu îşi vor 

avea rostul. 

Lucrul acesta se va petrece pe măsura timpului. 

La nivelul administraţiei, în special al administraţiei centrale, timp de şapte ani de 

zile nu a existat nicio mişcare în direcţia digitalizării", a declarat Ludovic Orban, 

într-un interviu pentru emisiunea „În fața ta”, de la Digi24. 

Premierul a dat ca exemplu instituţii unde nu s-a produs digitalizarea - ANAF şi 

Vama. 

„În ceea ce priveşte toate aplicaţiile care există - Revisal, aplicaţiile privind cadrul 

de sănătate - sunt aplicaţii îmbătrânite. Nu a existat niciun fel de concepţie, de 

arhitectură pentru a uniformiza baza de date”, a mai spus Ludovic Orban.  

(Sursa: Digi 24) 

 

 Marcel Ciolacu: Vom depune o moţiune de cenzură care va trece 100% / 

Demisia lui Orban ar fi cea mai potrivită 

Preşedintele interimar al PSD, Marcel Ciolacu, a anunţat duminică seara că social-

democraţii vor depune o moţiune de cenzură care "100% va trece" de votul 

Parlamentului.  
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De asemenea, Ciolacu a spus că președintele României, Klaus Iohannis, ar trebui 

să îi ceară demisia lui Ludovic Orban din funcția de premier, pentru că liberalii  

”au făcut din această pandemie un joc politic”. 

"Vom depune o moţiune de cenzură şi această moţiune de cenzură va trece", a 

declarat Ciolacu, într-o emisiune la Antena 3, potrivit Agerpres. 

Liderul interimar al social-democraţilor a spus că o primă formă a textului moţiunii 

a fost deja creionată de senatorul Şerban Nicolae şi că s-au strâns până în prezent 

204 semnături de susţinere. 

"Avem 204 semnături până acum. Primul text a fost lucrat de Şerban Nicolae", a 

precizat Marcel Ciolacu. 

El a susţinut că PSD va avea voturile suficiente să treacă această moţiune de 

cenzură. 

"Vom avea voturile suficiente să treacă această moţiune. Marea majoritate a 

liderilor grupurilor politice doresc să treacă această moțiune”, a afirmat 

preşedintele interimar al PSD, care nu a avansat însă o dată certă la care va fi 

depusă moţiunea, ci doar a reamintit că a anunţat faptul că social-democraţii nu o 

vor depune în timpul stării de alertă. 

Marcel Ciolacu a precizat, de asemenea, că PSD doreşte să meargă la consultările 

de la Cotroceni şi cu o propunere de prim-ministru după căderea Guvernului 

Orban. 

"Vom prezenta şi un program de guvernare pe termen scurt. Dorim să mergem cu o 

propunere de prim-ministru, susţinută de toate forţele politice. (...) Noi vom 

depune o moţiune de cenzură şi 100% această moţiune va trece", a subliniat 

Ciolacu. 

Întrebat dacă are deja un nume pentru un viitor prim-ministru, el a declarat că este 

preferat, în acest moment, "un specialist în economie". 

"Românii au început să îşi dea seama cu cine au de-a face. Guvernul este lipsit de 

credibilitate. (...) Prim-ministrul e un mincinos patologic. (...) Orban nu mai are 

niciun fel de credibilitate.  
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Preşedintele României trebuie să recunoască acest eşec politic numit Orban şi să îi 

ceară demisia. Ei (liberalii - n.r.) au făcut din această pandemie un joc politic şi 

acum acest joc politic li se întoarce în cap. (...) Cred că demisia lui Orban ar fi cea 

mai potrivită", a declarat Marcel Ciolacu. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Conducerea TVR susține că nu va exista nicio sedință de CA pentru 

activitatea sefei TVR deși  aceasta a fost deja convocată pentru data de 

 8 iulie! 

Într-un comunicat de presă transmis ieri, 3 iulie 2020, opiniei publice și angajaților 

Societății Române de Televiziune – SRTv, Serviciul Comunicare, Relații Publice 

și Protocol condus de fosta vedetă  Mircea Radu, “din dragoste” față de 

conducere face mai multe afirmații false și denigratoare la adresa Sindicatului 

Român al Jurnaliștilor MediaSind, susținând că organizația noastră minte și că 

nu ar fi legitimă în TVR!!! 

MediaSind a solicitat  membrilor CA să-și respecte  respecte decizia luată prin 

convocarea unei ședințe extraordinare a Consiliului de Administrație pentru 

analizarea managamentului dezastruos al președintelui-director general Doina 

Gradea (vezi aici: MediaSind cere membrilor CA să-și respecte votul legat de 

convocarea ședinței de analiză a managementului dezastruos al șefei TVR ). În 

replică, Serviciul Comunicare atacă organizatia noastră susținând că  “MediaSind 

induce în eroare opinia publică, instituțiile statului și pe propria membri de 

sindicat prin vehicularea de informații false”.  Textul mai susține că MediaSind 

nu ar cunoaște și nu ar  înțelege legea, deoarece “în cazul în care o tremie sau mai 

mulți membri ai CA doresc organzarea unei ședințe extraordinare, aceștia 

trebuie să solicite, motivat, Presedintelui CA organizarea acesteia.” – susține 

Serviciul  Comunicare. Or, legea este foarte clara și permite acest lucru! 

În continuarea textului apare “bomboana pe colivă” a comunicatului: “O ședință 

oficială înseamnă un consum inutil de resurse. Din bani publici.” Atunci ne 

punem întrebarea de ce mai e nevoie de Consiliu de Administratie?  

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindceremembrilorcasa-sirespectevotullegatdeconvocareasedinteideanalizaamanagementuluidezastruosalsefeitvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindceremembrilorcasa-sirespectevotullegatdeconvocareasedinteideanalizaamanagementuluidezastruosalsefeitvr
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De ce Televiziunea Romana nu este condusă doar de Doina Gradea si de 

Mircea Radu? 

 Precizăm că aceste afirmații au fost trimise presei după ce Doina Gradea a trimis 

membrilor CA convocarea pentru ședința de CA din data de miercuri, 8 iulie 2020, 

ora 11,00,!! (vezi foto). Este de neînțeles faptul că în timp ce șefa TVR 

confirma, la cererea expresă a membrilor CA, organizarea acestei sedinte 

pentru data de 8 iulie, Serviciul de comunicare transmitea public ca 

MediaSind minte și că nu va avea loc nicio sedință extraordinară de CA! Este 

o adevărată dovadă de schizofrenie comunicațională din care nimeni nu mai 

înțelege nimic. Această gafă uriașă ar trebui urmată de demisia șefei TVR și a 

consilierului său. Vezi aici comunicatul TVR: http://www.tvr.ro/precizari-

tvr_28225.html#view 

În apărarea sefei TVR comunicatul mai susține ca acesteia nu i se poate 

reproșa un management defectuos întrucât “de la instalarea în funcția de 

Președinte-director general a Doinei Gradea, Srtv a înregistrat profit net, după 

cum urmează: 2017 -  583 670.356 lei, în 2018 – 1996 496  lei, în 2019 – 86 

637,85  lei” . Or, într-o instituție finanțată din bani publici să susții că din cei 

aproximativ 100 milioane de euro primiti anual de la buget, ai cheltuit  mai puțin 

din ei și ai dat bani înapoi la stat, nu înseamnă management performant ci unul 

chiar păgubos, în condițiile în care nu ai asigurat niciun leu pentru investiții 

studiourilor teritoriale și TVR Chișinău, iar dotarea tehnică din TVR este la 

limita supraviețuirii! 

 Legalitatea și legitimitatea MediaSind în instituție, sunt obsesii ale șefei TVR 

Doina Gradea.  Prin Serviciul Comunicare, Relații Publice și Protocol, aceasta 

răspândește în spațiul public atacuri denigratoare și minciuni, urmărind să 

acopere astfel situația dezastruoasă în care se află cea mai mare instituție de presă a 

statului, generată de un șir lung de ilegalități și acte de corupție. 

Reamintim și lui Mircea Radu și Doinei Gradea că nu întotdeauna atacul este 

cel mai bun mijloc de aparare. În ce ne privește lucrurile sunt foarte clare: 

Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind are personalitate juridică prin 

Sentinta nr.2782 din data de 12.04.2001, având membri în Televiziunea Română, 

Radio România, AGERPRES și mai multe instituții de media.  

http://www.tvr.ro/precizari-tvr_28225.html#view
http://www.tvr.ro/precizari-tvr_28225.html#view


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 6 iulie 2020 7 

 

Organizația a fost constituită în baza Legii sindicatelor nr.54/1991 ca sindicat 

național, format din mai mulți jurnaliști de la redacțiile bucureștene și din țară, sub 

denumirea Sindicatul Jurnaliștilor Profesioniști - SJP. Mai mult, în data de 

13.04.2017 prin sentinta nr. 3486/2017 rămasă definitivă, a fuzionat prin 

absorbție cu Sindicatul din Televiziunea Națională, TVR SIND, preluând și 

calitatea de sindicat de unitate la nivel de SRTv! Aceste realități sunt confirmate de 

sentințe judecătorești în mai multe procese pierdute de TVR, dar și de Ministerul 

Muncii, care, în adresa nr. 105/IM/07.08.2019 a consfințit dreptul MediaSind de a-

și reprezenta cei aproximativ 600 de membri din Televiziunea Națională. 

(amanunte aici: Ministerul Muncii demontează diversiunile conducerii 

Televiziunii Române! ) 

Diversiunile securistice ale conducerii TVR au fost demontate și de ITM 

București, prin recunoașterea și înregistrarea actului adițional la contractul 

colectiv de muncă din SRTV, încheiat în baza mandatului acordat Federației 

FAIR-MediaSind de același Sindicat Român al Jurnaliștilor MediaSind și de 

Sindicatul TVR Craiova, semnat chiar de Doina Gradea! A susține acum că ai 

semnat un contract cu o organizatie „nelegitimă” la nivel de TVR denotă nu numai 

incoerență și ipocrizie, ci și rea credință. Noile drepturi câștigate la negocierile 

colective din TVR au intrat în vigoare!  

În același comunicat din 3 iulie  se spune că organizația noastră  își arogă drepturi 

în mod ilegal, acționează în mod repetat și abuziv, subminând activitatea 

Televiziunii Publice. „Prin propagarea constantă de informaţii false, 

neverificate, prin ameninţări, instigare la ură şi revoltă, MediaSind afectează 

grav imaginea serviciului public de televiziune, inducând în eroare angajaţii 

instituţie şi opinia publică;” 

Cu alte cuvinte, potrivit Doinei Gradea, asumarea, de către organizația noastră, a 

rolului de avertizor public, reclamarea abuzurilor și ilegalităților, a risipirii 

discreționare a fondurilor publice, fapte extrem de reale, dovedite prin decizii ale 

Curtii de Conturi sau în instanțe de judecată, prejudiciază imaginea TVR. Din 

păcate prestigiul acestei instituții este știrbit, cum am mai spus, de 

managementul dezastruos al actualei administrații.  

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/ministerulmunciidemonteazadiversiunileconduceriiteleviziuniiromane
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/ministerulmunciidemonteazadiversiunileconduceriiteleviziuniiromane
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/noiledrepturicastigatelanegocierilecolectivedintvrauintratinvigoare
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/noiledrepturicastigatelanegocierilecolectivedintvrauintratinvigoare
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Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind anunță că nu se va lăsa 

intimidat de acțiunile abuzive ale șefei TVR și a complicilor săi.  Organizația 

noastră va fi, în continuare, alături de oamenii pe care îi reprezintă, în spiritul 

Constituției, ale Convențiilor OIM și directivelor europene din domeniul libertății 

de exprimare și a relațiilor de muncă. 

Informăm, totodată, opinia publică că MediaSind va prezenta zilele următoare 

documente confirmate de sentințe judecătorești definitive care demonstrează jaful 

instituționalizat și faptele de corupție din Televiziunea Română. Din păcate, 

menținerea în funcție a Doinei Gradea cu protectia și complicitatea unor decidenți 

 politici, este un atac la adresa principiilor democratiei si statului de drept.  

(Sursa: Departament Comunicare  SRJ MediaSind)    

Cifrele care arată cum se prăbușește sistemul asigurărilor de sănătate. 

România are 19 categorii de persoane exceptate de la plată 

Nici cei care plătesc asigurarea de sănătate nu sunt însă mai fericițiȚările cu cele 

mai performante sisteme de sănătate sunt Germania și Franța 

Sistemul de Sănătate din România riscă să intre în colaps. În Uniunea Europeană, 

țara noastră are cele mai multe categorii de persoane exceptate de la plata 

contribuțiilor: 19. În Germania, doar două categorii de cetățeni nu plătesc. 

În România sunt aproximativ 17 milioane de persoane asigurate, peste 10 milioane 

au asigurări de sănătate, dar nu plătesc, pentru că așa au decis guvernele de a 

lungul anilor, iar ceilalți sunt angajații care plătesc. Asta înseamnă că fiecare om 

care muncește în România plătește, în medie, asigurări de sănătate atât pentru el, 

cât și pentru  alte două persoane care nu plătesc nimic. Dezechilibrul este atât de 

mare încât viitorul sistemului de sănătate este incert. 

Mihaela Tănase, purtător de cuvânt al CNAS: "Trebuie să regândim cumva 

sistemul de sănătate. Probabil trebuie regândite toate acele categorii exceptate de la 

plata contribuției, poate că nu chiar toate ar trebui să beneficieze de această 

excepție, astfel încât fondul să facă față nevoilor de sănătate care sunt în creștere. 

Serviciile medicale din România acordate prin sistemul asigurărilor de sănătate 

sunt plătite din Fondul Național Unic al Asigurărilor Sociale de Sănătate.  

https://www.digi24.ro/stiri/cifrele-care-arata-cum-se-prabuseste-sistemul-asigurarilor-de-sanatate-romania-are-19-categorii-de-persoane-exceptate-de-la-plata-1333288#highlight-1333288-1
https://www.digi24.ro/stiri/cifrele-care-arata-cum-se-prabuseste-sistemul-asigurarilor-de-sanatate-romania-are-19-categorii-de-persoane-exceptate-de-la-plata-1333288#highlight-1333288-1
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Fondul este gestionat de CNAS și este constituit din contribuțiile românilor la 

sănătate. În România plătesc foarte puțini însă". 

Cei care plătesc sunt salariații, peste 5,3 milioane. Numărul celor care nu plătesc, 

dar au asigurări, a fluctuat de-a lungul anilor, în funcție de deciziile politice. În 

prezent sunt scutite de la plata asigurării de sănătate, dar beneficiază de ea peste 

10.700 de mii de persoane. Jumătate sunt exceptate de la plată conform legii 

95/2006, iar cealaltă jumătate în baza măsurilor fiscale luate între 2017 și 2019. 

Printre ele toți pensionarii și salariații din construcții. În plus, 4 milioane 

de români sunt neasigurați. 

Asigurați CNAS în 2019: 

Asigurați exceptați de la plata contribuției peste 10.700.000 

Exceptați de la plata asigurărilor conform legii 95/2006  - 5.606.479: 

Copii, elevi, studenți sub 26 de ani – 4.519.146 

Co-asigurați – 660.605 

Persecutați politic, deportați, veterani, revoluționari – 206.789 

Persoane cu handicap – 145.448 

Persoane incluse în programe naționale curative, fără venituri – 46.737 

Femei însărcinate, lăuze fără venituri – 27.754 

 

Exceptați de la plata CASS în urma măsurilor fiscale 2017-2019 – 5.156.284 

Persoane aflate în concediu pentru creșterea copilului – 157.224 

Șomeri beneficiari de indemnizație – 51.586 

Persoane cu pedepse privative de libertate – 12.702 

Persoane beneficiare de ajutor social – 265.367 

Personal monahal – 2.754 

Pensionari – 4.453.531 

Salariați din domeniul construcțiilor -  213.120 

Salariați care plătesc – 5.328.775. 

S-a ajuns la acest dezechilibru și pentru că în România populația este îmbătrânită și 

mulți tineri au plecat din țară. Persoanele neasigurate trăiesc adevărate 

tragedii. Multe dintre ele nu au asigurări pentru că patronii nu le –au făcut forme 

legale de muncă. 
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Pentru unii dintre ei salvarea vine de la fundații. 

Cristi Romanescu, medic la o fundație: "Încercăm să-i ajutăm doar pe cei care 

nu au altă soluție, în general sunt oameni care au pierdut un loc de muncă, îi 

susținem câteva luni și apoi îndemnăm să-și găsească loc de muncă și să-și 

plătească asigurări". 

Pacient neasigurat: "Nu mă primea nimeni, absolut nimeni la policlinica normală, 

dacă aveam bani făceam asigurarea medicală, ca să pot să-mi fac o pensie pe caz 

de boală măcar, dar de unde bani că asigurarea e 2 milioane și ceva". 

Cristiana Mateoiu, director executiv al unei fundații: "În România există 11% 

din populație care e neasigurată medical. Avem peste 2.000 de povești triste, grave, 

cu multe implicații, pentru ei, de ani de zile, suntem un punct solid în viața lor'. 

Nici cei care plătesc asigurarea de sănătate nu sunt însă mai fericiți 

Nici ei nu beneficiază de tratamentele de care au nevoie pentru că spitalele își 

cheltuiesc mare parte din bugete pe salarii. În România, din 367 de spitale publice, 

100 au cheltuieli cu salariile peste 80% din buget. Este si cazul Institutului 

Oncologic București. 

Lidia Kajanto, manager: "În specialitatea noastră, oncologie, ne lovește cel mai 

mult. Sunt medicamente foarte scumpe și beneficiarii, din păcate, sunt cei care nu 

au plătit niciodată asigurările. Săptămâna trecută chiar am avut și avem o mare 

problemă că sunt foarte multe medicamente introduse pe listă și nu o să avem cu ce 

le susține. Nu avem bani". 

Rozalina Lăpădatu, președinte al unei asociații de pacienți: "În cei 30 de ani 

care au trecut de la Revoluție s-a produs o instabilitate pentru că în ăștia 30 de ani 

care au trecut am avut modificări permanente în modul în care se plătește 

asigurarea de sănătate. Am avut perioade în care pensionarii plăteau la Sănătate, 

am avut perioade când pensionarii au fost exceptați de la Sănătate. Nu putem să 

jucăm așa un ping-pong cu asigurările de sănătate după cum decid diferite partide 

politice care sunt la guvernare că e mai popular să facă". 
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În rapoartele făcute publice la nivel european, România este codașă la tot 

ce înseamnă sănătate. Suntem țara cu cel mai mic nivel de contribuție. Tragic este 

că nici acești bani nu sunt cheltuiți cum trebuie. De multe ori aflăm că achizițiile 

din sănătate devin dosare penale pentru că se fură bani. 

Țările cu cele mai performante sisteme de sănătate sunt Germania și Franța 

Sunt și țările unde mulți medici din România au plecat. Digi24 a vorbit cu ei pentru 

a putea face o comparație între sistemele de sănătate.   

Cristi Bulescu, medic care a fost plecat în Franța: "Acolo, în principiu, orice 

salariat și orice pensionar plătește aceste contribuții la asigurările sociale și de 

sănătate. Taxele pe muncă sunt mari, taxele în general sunt mari, Franța e un stat 

destul de social din punctul ăsta de vedere în care sunt foarte multe beneficii 

sociale pentru o largă masă de locuitori și atunci impozitele fiind mari și protecția 

socială e consistentă, nu exista categorii exceptate așa de largi. Iar pacienții simt 

aceste contribuții în propria sănătate. Nu trebuie să achite din buzunar diverse 

servicii care în România se plătesc din buzunar, medicamentele sunt compensate în 

mare măsură, unele ajungând la gratuitate."   

Theodor Lutz a plecat din România, în Germania, în urmă cu mulți ani și nu mai 

vrea să se întoarcă. Ce îl face să rămână acolo este exact sistemul de sănătate. 

Theodor Lutz, medic primar radiolog: "Aici sunt foarte multe asigurări de stat, 

nu una, sunt cam 100, erau o mie. Toata lumea e obligată să aibă asigurare de 

sănătate, plus că nimeni nu are cum să nu aibă. Se acoperă absolut orice fel de 

tratamente, ăsta e avantajul și aici se vede cât de mult se plătește." 

În Germania, față de România sunt doar două categorii de persoane exceptate de la 

plata asigurărilor de sănătate, nu 19 ca la noi. Contribuția medie a unui salariat pe 

lună în România este 116 euro, iar in Germania 576 euro. 

În România niciun pensionar nu plătește CASS, în Germania plătesc o cotă 

de 14,6. 

În aceste condiții, România cheltuiește 700 de euro pe an pentru sănătatea unui 

român, în timp ce Germania alocă 4300 de euro.  
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La noi cheltuielile totale pe sănătate se ridica la 14,4 miliarde de euro pe an. 

În Germania, ajung la 360 de miliarde de euro. 

Rozalina Lăpădatu, președinte al unei asociații de pacienți: "Sistemul nostru de 

sănătate e în colaps de mai mulți ani, doar cine nu a vrut nu a văzut. Noi trăim cu 

peticeli în sistemul de sănătate. Consider că sunt prea multe categorii exceptate și 

ar trebui să beneficiezi după contributivitate". 

Politica de Sănătate din România este decisă de guverne, iar pentru schimbarea 

sistemului de sănătate din țara noastră este nevoie de o decizie politică corectă. 

(Sursa:Digi 24) 

 

 Klaus Iohannis: Justitia are misiunea de a apara drepturile, libertatile 

fundamentale si interesele legitime ale cetatenilor 

Perioada traversata de Romania in ultimele luni si criza cu care se confrunta 

intreaga lume au adus cu sine transformari profunde in societatile noastre, iar 

protejarea dreptului la viata si a dreptului la sanatate a capatat noi valente, a 

precizat presedintele Klaus Iohannis in mesajul transmis cu ocazia Zilei Justitiei. 

 

"Cu ocazia Zilei Justitiei, felicit intregul personal din sistemul judiciar pentru 

activitatea pe care o desfasoara, mai ales in contextul dificil provocat de epidemia 

de COVID-19. Justitia are misiunea de a apara drepturile, libertatile fundamentale 

si interesele legitime ale cetatenilor. Perioada traversata de Romania in ultimele 

luni si criza cu care se confrunta intreaga lume au adus cu sine transformari 

profunde in societatile noastre, iar protejarea dreptului la viata si a dreptului la 

sanatate a capatat noi valente. 

 

Ultimele luni au generat, de asemenea, si schimbari care anterior erau greu de 

imaginat in domeniul Justitiei. Tranzitia spre mediul online ca mijloc de 

solutionare a litigiilor sau plusul de eficienta adus pentru justitiabili si pentru 

personalul din domeniul Justitiei sunt dovezi clare ca folosirea noilor tehnologii si 

a beneficiilor acestora pentru infaptuirea actului de justitie trebuie sa devina o 

regula, iar nu o exceptie.  

https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/stiri/justitie/
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Noile standarde atinse inseamna, de fapt, o democratie mai functionala, motiv 

pentru care incurajez toti actorii din sistemul judiciar sa continue cu hotarare 

eforturile in aceasta directie", a mentionat presedintele in mesajul sau. 

 

Acesta a spus ca nu trebuie uitat, insa, ca in spatele Codurilor de procedura si al 

dreptului material se afla destinele oamenilor, iar valorile care calauzesc activitatea 

tuturor celor implicati in infaptuirea actului de justitie trebuie sa ramana aceleasi: 

dreptate, integritate, profesionalism, adevar, umanitate, curaj. 

 

"Doar prin respectarea acestor valori, justitia contribuie la construirea increderii in 

stat si in lege. In ultimii ani, agenda publica a fost dominata de incercari repetate 

de a subordona Justitia politicului, iar intreaga energie a fortelor democratice din 

Romania s-a concentrat pe stoparea unor astfel de demersuri. A venit momentul ca 

tot acest potential de schimbare si imbunatatire a Justitiei, ca serviciu public, sa fie 

valorificat intr-un demers constructiv. 

 

Nevoia unei infrastructuri adecvate, o legislatie clara, coerenta si predictibila, un 

dialog constant si onest in interiorul sistemului judiciar si construirea unui consens 

cu privire la prioritatile acestuia sunt aspecte asupra carora nu mai pot exista 

intarzieri. Totodata, lupta impotriva coruptiei ramane o prioritate, fiindca acest 

flagel impiedica dezvoltarea economica si sociala, afecteaza consolidarea 

democratiei si, de aceea, trebuie ferm combatut. Toleranta zero fata de orice act 

de coruptie va produce schimbari profunde si benefice la nivelul intregii societati", 

a afimat Iohannis. 

(Sursa:ziare.com) 

 

 Laura Kovesi: De ce întârzie operaţionalizarea Parchetului European, pe 

care îl va conduce fosta șefă DNA 

Operaţionalizarea Parchetului European întârzie, întrucât Malta nu a propus niciun 

candidat eligibil, afirmă Laura Codruţa Kovesi, șefa EPPO, într-un interviu pentru 

Euronews, potrivit Agerpres. 

https://ziare.com/stiri/coruptie/
https://www.agerpres.ro/romania-in-lume/2020/07/04/kovesi-malta-intarzie-operationalizarea-parchetului-european-aceasta-institutie-va-investiga-fraude-majore--535065
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„Din luna decembrie, întregul proces este amânat”, a declarat Laura Kovesi în 

cadrul interviului. 

Odată operaţional, Parchetul European va avea ca atribuţii investigarea şi angajarea 

urmăririi în justiţie pentru fraude legate de bugetul UE. Criticile împotriva acestui 

organism nu vor lipsi, dar Laura Codruţa Kovesi se pregăteşte pentru această 

situaţie. 

Echipa sa nu va investiga afaceri mărunte, notează Euronews. 

Parchetul „va investiga cazuri legate de persoane situate în posturi cheie, sau 

persoane care dispun de puternice mijloace financiare. Vorbim despre 

infracţionalitatea legată de TVA cu prejudicii mai mari de 10 milioane de euro. Nu 

oricine este în măsură să comită astfel de acte. Mă aştept la atacuri împotriva 

instituţiei şi împotriva procurorilor”, a subliniat şefa EPPO. 

(Sursa:Agerpres) 

 

 România este pe locul al cincilea în UE, după numărul de cazuri raportat la 

suta de mii de locuitori, în ultimele 14 zile. Ungaria, printre cele mai sigure 

țări.   

În raportul Comisiei Europene, care monitorizează atent noile cazuri de 

coronavirus, România figurează cu 4852 de cazuri, sub Franța și Germania, dar 

mult peste majoritatea țărilor europene, dacă raportăm numărul de cazuri la 

populația fiecărei țări. 

Astfel, într-un top (realizat de Biziday, pe datele Comisiei Europene) al țărilor 

după numărul de cazuri la suta de mii de locuitori, România este devansată doar de 

Suedia, Luxemburg, Portugalia și Bulgaria. 

Cu 25 de cazuri raportate la suta de mii de locuitori în ultimele 14 zile, situația 

eăidemică din țara noastră este acum semnificativ mai proastă decât în țările 

vestice, cu 10 (Franța) și sub 10 (Spania, Germania, Italia) cazuri noi la suta de mii 

de locuitori.  
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Cu aproape 17 cazuri noi la suta de mii de locuitori, Marea Britanie a decis să 

păstreze România pe lista țărilor ai căror locuitori trebuie să stea în carantină dacă 

vin pe insulă, deși, paradoxal, a scos Serbia (34 la suta de mii) de pe această listă.  

   

Clasamentul complet (inclusiv UK) este următorul: 

Nr Țara Total cazuri în ultimele 14 zile Cazuri/100 de mii de locuitori 

1 Suedia 15.376 152,23 

2 Luxemburg 371 59,26 

3 Portugalia 4728 46,36 

4 Bulgaria  1805 25,98 

5 România 4852 25,22 

6 Croatia 795 19,36 

7 Cehia 1992 18,6 

8 UK 11516 16,96 

9 Polonia 4099 10,83 

10 Austria 926 10,53 

11 Franta 6867 10,52 

12 Belgia 1128 9,73 

13 Spania 4273 9,13 

14 Germania 6513 7,77 

15 Slovenia 160 7,69 

16 Danemarca 441 7,61 

17 Olanda 991 5,78 
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18 Italia 3144 5,2 

19 Slovacia  163 2,98 

20 Irlanda 135 2,73 

21 Grecia 255 2,44 

22 Finlanda 106 1,91 

23 Malta 8 1,81 

24 Cipru 17 1,4 

25 Lituania 36 1,32 

26 Ungaria 89 0,92 

27 Estonia 12 0,9 

28 Letonia 12 0,63 

În ultima săptămână, România a înregistrat 2.660 de cazuri noi de coronavirus, cele 

mai multe dintr-o săptămână, de la începutul epidemiei și până acum. 

(Sursa datelor: Raportul Comisiei Europene) 

 

 Planul Comisiei Europene de reforma a sistemului de migratie, anuntat in 

septembrie 

Comisarul european pentru afaceri interne, suedeza Ylva Johansson, care are ca 

sarcina elaborarea mult anticipatei propuneri a Comisiei Europene de revizuire a 

sistemului de migratie a blocului comunitar, a declarat duminica pentru agentia dpa 

ca cel mai probabil planul va fi gata abia in toamna. 

 

Statele membre ale UE trebuie mai intai sa se puna de acord asupra planului de 

relansare economica dupa pandemia de coronavirus si asupra bugetului multianual, 

a explicat Johansson. 

 

 

https://www.biziday.ro/coronavirus-romania-391-cazuri-noi-si-19-decese-in-ultimele-24-de-ore-in-ultima-saptamana-au-fost-raportate-in-total-2-660-de-cazuri-de-coronavirus-cel-mai-mare-bilant-saptamanal-de-la-inceputul-p/
https://www.ecdc.europa.eu/en/geographical-distribution-2019-ncov-cases
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"Sunt gata sa prezint Pactul pentru Migratie si Azil atunci cand va fi momentul, cel 

mai probabil in septembrie", a anuntat comisarul european. 

 

Elaborarea pactului si incercarea de a convinge toate cele 27 de state membre ale 

UE, profund divizate pe acest subiect, sa-l accepte, reprezinta fara indoiala cea mai 

dificila si cruciala sarcina din portofoliul lui Johansson. 

 

Ani la rand, tarile sudice ale UE au acuzat alte tari membre de lipsa de solidaritate, 

in contextul in care multe refuza sa preia cota stabilita din zecile de mii de migranti 

care ajung in fiecare an in UE pe Marea Mediterana. 

 

In prezent, asa-numitul Regulament Dublin stipuleaza ca solicitantii de azil trebuie 

sa depuna cererea de azil in prima tara a UE in care au sosit, un sistem care pune o 

presiune uriasa pe Grecia, Italia, Spania si Malta. 

 

"Este o sarcina grea. Propunerile fostei Comisii nu au fost niciodata acceptate pe 

deplin", afirma Johansson. 

 

Viena, Budapesta si Praga se numara printre capitalele europene care se opun 

cotelor obligatorii de redistribuire a migrantilor. 

 

Johansson a declarat pentru dpa ca este optimista dupa discutiile pe care le-a avut 

cu fiecare stat membru. "Cred ca toata lumea isi da seama ca trebuie sa ajungem la 

un compromis. Asa functioneaza Europa", a remarcat comisarul european. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Comisia Europeană: Regulile bugetare stricte vor fi reimpuse imediat după 

depăşirea fazei critice a pandemiei 

Comisia Europeană avertizează că regulile bugetare stricte vor fi reactivate după 

depăşirea etapei severe a crizei pandemiei. Valdis Dombrovskis: „Pactul de 

stabilitate nu este suspendat. Doar am activat Clauza de excepţie (...)”. ”Când nu 

vom mai fi într-o etapă severă de scădere economică, am spus că o vom 

dezactiva”, a explicat vicepreşedintele CE, potrivit Mediafax. 
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Regulile bugetare stricte stabilite de Uniunea Europeană vor fi impuse din nou 

după depăşirea etapei critice a crizei generate de pandemie, afirmă Valdis 

Dombrovskis, vicepreşedinte executiv al Comisiei Europene responsabil de 

Afaceri Economice. 

"Pactul de stabilitate nu este suspendat. Doar am activat Clauza de excepţie, care, 

desigur, are efecte importante, astfel că nu le mai trasăm guvernelor indicaţii 

privind ţintele datoriilor şi ale deficitelor bugetare. Dar această clauză are condiţii 

clare de scadenţă şi se aplică în cazul unei contracţii economice severe", a declarat 

Valdis Dombrovskis într-un intrviu acordat cotidianului italian Corriere della Sera. 

"Când nu vom mai fi într-o etapă severă de scădere economică, am spus că o vom 

dezactiva. Nu putem spune când, dat fiind că situaţia este incertă. Vom reveni în 

toamnă la această temă. Consiliul fiscal european a anunţat recent că această clauză 

va fi revizuită cel târziu în primăvara anului viitor", a subliniat vicepreşedintele 

Comisiei Europene. 

Întrebat dacă vor fi reintroduse obiective cantitative în domeniul finanţelor publice 

după depăşirea recesiunii, Valdis Dombrovskis a răspuns: "Da, categoric, aceasta 

este ideea". 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Vladimir Putin, după modificarea Constituției: A fost o bombă cu ceas. 

Reproșuri la adresa lui Lenin 

Constituţia URSS din 1922, promovată de Vladimir Ilici Lenin, a fost o „bombă cu 

efect întârziat”, care a permis dezintegrarea Uniunii Sovietice în 1991, a declarat 

duminică preşedintele Rusiei, Vladimir Putin, într-un interviu acordat postului de 

televiziune Rossiya 1 şi citat de EFE, scrie Agerpres. Constituția stipula dreptul 

republicilor sovietice de a se separa de fosta URSS. 

Preşedintele rus a amintit că această "bombă cu efect întârziat amplasată (de Lenin) 

în 1922 în timpul creării Uniunii Sovietice" s-a menţinut şi în modificările 

ulterioare ale Constituţiei, survenite în 1924, 1936 şi 1977. "Acest lucru este total 

inadmisibil (...) este ceva ce trebuie să evităm", a subliniat Putin.  

https://www.agerpres.ro/politica-externa/2020/07/05/constitutia-lui-lenin-a-fost-o-bomba-cu-efect-intarziat-considera-vladimir-putin--535222
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"Sunt absolut convins că am făcut bine să adoptăm modificări ale Constituţiei. Ele 

ne vor întări statul, vor crea condiţii pentru o dezvoltare în creştere a ţării noastre 

în următoarele decenii", a insistat şeful statului rus, referindu-se la modificările 

constituţionale aprobate prin referendumul care s-a încheiat la 1 iulie. 

Putin a evidenţiat în mod special modificarea care interzice cedarea de teritorii 

ruseşti. "Nu exista ceva asemănător (în Constituţie) şi este ceva ce trebuie să 

existe", a subliniat el. 

Modificările care îi permit lui Putin să rămână la Kremlin dincolo de anul 2024, 

când îi expiră actualul mandat prezidenţial, au intrat în vigoare sâmbătă, după ce au 

fost votate de aproape 78% dintre alegătorii ruşi, potrivit numărătorii oficiale. Rata 

de participare a fost de 67,97%, adică 109.190.337 de cetăţeni. 

Noua Constituţie mai conţine o serie de prevederi - 206 modificări în total - privind 

viaţa politică şi socială a ţării. 

(Sursa: Agerpres) 

 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/reforma-constitutionala-a-presedintelui-rusiei-vladimir-putin-va-intra-in-vigoare-de-maine-1332885

